
Verslag van het voorzittersoverleg recreatieschappen gehouden op woensdag 27 januari 2021 via MS 
Teams.

Aanwezig: mevrouw Zaal (voorzitter), de heer Diepstraten, mevrouw Groenewoud, mevrouw 
Langenacker, de heer Biermann, de heer Horck, de heer Gilliam, de heer Rolleman, de heer Lubberts 
en de heer Hartog (verslag).

Afwezig: de heren Nieuwenhuizen en Nieuwland 

1. OPENING EN VASTSTELLING AGENDA

Mevrouw Zaal opent de vergadering. Afbericht is ontvangen van de heer Nieuwland.

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

De voorzitter benadrukt dat het voorzittersoverleg zelf geen besluiten neemt. Het geeft advies over 
de agendering van stukken voor de algemene besturen van de recreatieschappen.

1a. Kennismaking met de heren Lubberts en Horck

De heer Lubberts stelt zich voor. In november vorig jaar heeft hij mevrouw Hoekstra opgevolgd als 
manager Middelen bij RNH.

De heer Horck is kwartiermaker vanuit de provincie voor de inrichting van het Bestuursbureau.

2. CONCEPTVERSLAG 18 november 2020

Het conceptverslag wordt ongewijzigd vastgesteld met dank aan de notulist.

3.   PLANNING & CONTROL
a. Implementatie vereenvoudiging uurtarieven en doorbelasting alle schappen
Dit voorstel is voorbesproken met de financieel adviseurs van de participanten. 

Vraag: wat is de relatie tussen het indexcijfer vermeld in de kadernota en de stijging van het 
uurtarief.
Antwoord: het uurtarief is gebaseerd op CAO-wijzigingen en staat los van de kostenstijging voor de 
recreatieschappen. 

De deelnemers aan het voorzittersoverleg nemen kennis van het voorstel en stellen aan de 
algemene besturen voor om kennis te nemen van  de door RNH toegepaste 
vereenvoudigingen.

b. Begroting RNH 2021

Dit is de eerste keer dat de begroting ter kennisname wordt gebracht aan het voorzittersoverleg. De 
deelnemers vinden dit uit het oogpunt van transparantie een goede zaak. Het advies voor komende 
jaren is om de gevolgen van de Coronapandemie daarin mee te nemen. Deze gevolgen worden wel 
verwoord in de jaarrekening 2020. Vanwege de ontwikkelingen van onder andere de government 
discussie alsmede de Corona ontwikkelingen is de flexibele schil met ruim 6 fte vergroot ten koste 
van de vaste formatie.



De deelnemers aan het voorzittersoverleg nemen kennis van de begroting 2021 en stemmen 
in met agendering van de mededeling voor de vergaderingen van de algemene besturen van 
de recreatieschappen.

4. VISIE- EN UITVOERINGSPROGRAMMA
a.   Visie recreatie & toerisme provincie Noord-Holland

De behandeling van de Visie in uitgesteld vanwege de impact van Corona. Ook is er behoefte om 
de conceptversie nog af te stemmen met de visie van de gemeente Amsterdam en de provinciale 
beleidsnota’s op het gebied van de voedselvisie en biodiversiteit. Deze ontwikkelingen worden nog 
meegenomen en indien van belang teruggekoppeld naar de organisaties die input hebben geleverd.

 

5. MEERJAREN BEHEER
a. Vervolgtraject lange termijnafspraken erfpachtcontracten met Staatsbosbeheer

De gesprekken met Staatsbosbeheer zitten in fase 2: ‘het opstellen van een samenwerkings-
overeenkomst (SOK)’. In fase 3 worden de erfpachtcontracten gesloten en nadere overeenkomsten 
voor niet erfpachtgebieden. De contouren van de SOK  worden geagendeerd voor het volgende 
voorzittersoverleg.

De deelnemers geven aan dat Staatsbosbeheer ook visies voor de gebieden heeft opgesteld. Het   
is van belang om deze in een gedeelde visie – met de schapsvisie - samen te brengen. De visies 
zullen beide op tafel komen bij de gesprekken over de samenwerkingsovereenkomsten. 
Belangrijke verschillen worden voorgelegd aan het voorzittersoverleg en de algemene besturen. 

b. Plan van aanpak drukte monitor

Mede door de Coronapandemie is de behoefte aan informatie groter geworden om te kunnen sturen 
als het druk wordt in bepaalde gebieden. In het plan van aanpak zijn de benodigde modules met 
bijhorende investering vermeld. Met deze modules is het mogelijk om informatie van 
gebiedsmedewerkers en vrijwilligers in een bezoekersportaal te verwerken. Realtime informatie kan 
nog niet gekoppeld worden omdat daar andere investeringen voor gedaan moeten worden. Hierbij 
kan gebruik gemaakt worden van het partkeersysteem van Twiske of nieuwe telslangen met wifi. 
De recreatiemonitor wordt gemaakt met de verouderde mechanische telslangen die apart uitgelezen 
moeten worden. Ook wordt gekeken naar openbaar beschikbare informatie zoals Google en 
telefoongebruik. Dat laatste is voor natuurgebieden moeilijk door het ontbreken van voldoende 
zendmasten in de gebieden. Er is nadrukkelijk ook gekeken naar de operationele systemen in 
Utrecht en Noord-Brabant. De jaarlijkse onderhoudskosten kunnen waarschijnlijk binnen de 
begrotingen opgevangen worden. De benodigde gegevens voor de recreatiemonitor zullen immers 
makkelijker beschikbaar zijn. Het benodigde budget is voor de software en ontwikkeling van het 
bezoekersportaal. Binnen Noord-Holland is nog geen trekker opgestaan, zonder financiering is het 
niet mogelijk om het plan van aanpak uit te voeren.

De deelnemers vinden het van belang om een goed systeem te ontwikkelen voor alle natuur- en 
recreatiegebieden in de provincie. Dan is het ook mogelijk de kosten voor de recreatieschappen te 
beperken. De provincie organiseert een ambtelijke bijeenkomst met de Terrein Beherende 
Organisaties (TBO’s) om een gezamenlijke strategie te ontwikkelen en kosten te delen. RHN zal 
hetzelfde doen in het directeurenoverleg van de TBO’s.

De voorzitter constateert dat er voldoende draagvlak is bij de deelnemers van het voorzittersoverleg. 
Om eventuele implementatie voor de zomer te halen is het advies om het voorstel voor commitment 
in een schriftelijke ronde voor te leggen aan de DB-leden van de verschillende schappen. Aan het 
voorstel voor de monitor zal een paragraaf toegevoegd worden over de balans tussen recreatie en 
natuur, waarbij schade aan de natuur zoveel mogelijk beperkt kan worden. De zonering van 
gebieden waarbij je kijkt naar de draagkracht, ofwel hoeveel recreanten een gebied kan hebben 
zonder natuurschade, is in te stellen in het bezoekersportaal.



6.    ORGANISATIE 

a. Besluitvorming bestuursopdracht en inrichting bestuursbureau

De extra bijeenkomsten met de AC’s zijn in een positieve sfeer verlopen. Veel vragen zijn als 
beantwoord in de aangepaste notitie. Ook is afgesproken om na een jaar het functioneren van het 
bestuursbureau te evalueren.  

De deelnemers vragen aandacht voor de rol van het bestuursbureau in de afstemming met RNH. 
Genoemd worden:
- het begeleiden van insprekers bij bestuursvergaderingen
- afhandeling van WOB-verzoeken
- participatie voorafgaande aan de besluitvorming
- politieke sensitiviteit bij actualiteiten. 
Deze opmerkingen worden betrokken bij de inrichting van het bestuursbureau. Tijdens de ronde 
langs de AC’s zijn er geen bezwaren en enkel steun gekomen voor het aanbod van de provincie 
om het bestuursbureau bij de provincie onder te brengen. De heer Diepstraten geeft aan zich hier 
ook te kunnen vinden, maar is ook bereid om het bestuursbureau eventueel in het gemeentehuis te  
Velsen onder te brengen. 

In een enkel schap staat men nog wat kritisch tegenover het oprichten van een bestuursbureau en 
is onduidelijk wat de meerwaarde zal zijn. Enkele bestuurders worden nader geïnformeerd door de 
voorzitter van het overleg of door de directeur van RNH om duidelijk te maken wat het belang is van 
het bestuursbureau voor partijen. Een overweging is dat verschillende kleinere gemeenten 
aangegeven hebben geen oplossing te zien in de vorming van één groot recreatieschap en dat het 
bestuursbureau dan een oplossing kan zijn voor de gesignaleerde problemen. 

De deelnemers aan het voorzittersoverleg spreken af het voorstel voor het bestuursbureau 
met een positief advies in hun DB’s en AB’s te bespreken en, mochten zij signalen krijgen 
die de besluitvorming kunnen belemmeren, dit door te geven aan gedeputeerde Zaal.

b. Contractverlenging RNH

De heer Gilliam licht toe dat formeel gezien het contract met RNH eind van dit jaar afloopt. Gelet op 
de huidige ontwikkelingen rond de vorming van een bestuursbureau en het voornemen een nieuw 
langlopend contract op te stellen, is het voorstel om het contract te verlengen tot eind 2023.De 
deelnemers beamen dat het de intentie is om verder te gaan met RNH en vinden het een prima 
voorstel om het contract met twee jaar te verlengen.

De deelnemers aan het voorzittersoverleg stemmen in met agendering van het voorstel voor 
de vergaderingen van de algemene besturen van de recreatieschappen.

7. MEDEDELINGEN

Geen.

8. AGENDA VERGADERING 19 mei 2021

- Inrichting bestuursbureau
- Concept SOK erfpachten met Staatsbosbeheer (visie SBB op gebiedsontwikkelingen)
- Voortgang visie- en uitvoeringsprogramma recreatieschappen

De heer Nieuwland heeft aangegeven ook niet op 19 mei aanwezig te kunnen zijn. Er zal gekeken 
worden naar een mogelijk alternatieve datum.

9. RONDVRAAG 



Agendapunt voor het voorzittersoverleg in mei: het informeren van raden en staten over de 
ontwikkelingen van het bestuursbureau.

Mededeling: verkenning aanbieding diensten door RNH aan de provincie Utrecht bij vraagstukken 
en knelpunten vanwege opheffing Recreatie Midden Nederland.

10. SLUITING

De voorzitter bedankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit om 10:15 uur het overleg. 


